

Franckesche Stiftungen zu Halle

Caii Velleii Patercvli Historiae Romanae Ad M. Vinicium Cos. Libri Dvo Qvantvm Exstant

Velleius <Paterculus>

Halae, MDCCLXXIX.

VD18 12434159

Cap. XLIX.

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

urn:nbn:de:gbv:ha33-1-213763

- I CAP. XLIX. Nunc proposito operi sua
forma reddatur: si prius gratulatus ero Q. Ca-
tulo, duobus Lucullis, Metelloque & Horten-
sio; qui cum sine inuidia in republica florui-
sent, eminuisentque sine periculo; quieta,
aut certe non præcipitata, fatali ante initium
2 bellorum ciuiliū morte functi sunt. Lentulo
& Marcello Coss. post urbem conditam an-
nis DCCIII, & anno LXXVIII, quam tu, M.
Vinici, consulatum inires, bellum ciuile exarsit.
Alterius ducis causa melior videbatur. alte-
rius erat firmitior. hic omnia speciosa, illic va-
lens. Pompeium senatus auctoritas, Cæsa-
3 rem militum armavit fiducia. Consules sena-
tusque causæ, non Pompeio, summam im-
4 perii detulerunt. Nihil relictum a Cæsare,
quod seruandæ pacis causâ tentari posset: ni-
hil receptum a Pompeianis. cum alter consul
iusto esset ferocior; Lentulus vero salua repu-
blica saluus esse non posset; M. autem Cato
moriendum ante, quam ullam conditionem ciuis
accipiendam reipublicæ, contenderet; vir anti-
quus & grauis Pompeii partes laudaret magis,
prudens sequeretur Cæsaris; & illa gloriosa,
5 hæc terribiliora duceret. Vt deinde, spretis
omnibus quæ Cæsar postulauerat, tantummodo
contentus cum vna legione titulum retinere
provincia; priuatus in urbem veniret, & se in
petitione consulatus suffragiis P. R. commit-
teret, decreuere; ratus bellandum Cæsar, cum
exer-